
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

9. oktober 2024 

Sagsnr.: 24/29743  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 425 

I brev af 13. september har Helena Artmann Andresen (LA) stillet mig føl-

gende spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 425:   

Vil ministeren redegøre for hvor mange elever, der forventes at blive på-

virket af besparelserne i regeringens taxameterreform? 

Svar: 

Ministeriet har ikke mulighed for at beregne hvorledes og i hvilket kvanti-

tativt omfang eleverne på ungdomsuddannelserne vil blive påvirket af re-

geringens forslag til taxameterjusteringer.     

 

Dette skyldes blandt andet, at ungdomsuddannelsesinstitutionerne selv 

prioriterer, hvordan deres midler anvendes, og de foreslåede taxameterju-

steringer er ikke bestemmende for, hvordan midlerne skal anvendes, og 

hvordan skolerne rent faktisk disponerer deres midler.    

 

De konkrete effekter af taxameterjusteringerne, herunder også hvor 

mange elever på institutionerne, der i sidste ende påvirkes af de forven-

tede tilskudsændringer, afhænger således i høj grad af skolernes lokale 

muligheder for at tilpasse omkostninger i fornødent omfang, de ledelses-

mæssige beslutninger, økonomistyring mv. En institutions økonomi er 

derfor ikke alene et produkt af udefrakommende forhold, men afhænger 

bl.a. af institutionens ledelse og de trufne beslutninger og prioriteringer. 

 

Overordnet er der ikke tale om, at regeringens forslag til justering af taxa-

metersystemet samlet set medfører besparelser. Der anvendes med for-

slaget og udmøntning af den afsatte reserve samlet set ca. 35 mio. kr. 

mere i de kommende år, end der ellers var forudsat med finansloven for 

2024. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
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